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Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun 

 
 

Zápis č. 2/2017 
ze zasedání Komise pro kulturu a kulturní dotace Rady města Beroun, konaného dne 11. 4. 2017 

od 17:30 hod. ve velké zasedací místnosti radnice MěÚ Beroun 
 
 
Přítomni: 
Členové komise: Vít Kolovrat (do 19:15), Jiří Filip, Mgr. Bohumila Vokáčová, Vladimír Čáp, Jiří Pavlis, 
Radek Dolejš,  MgA. Andrea Borovská (od 17:45) 
Další přítomní: Mgr. Hana Ludvíková 
 
Omluveni členové: Josef Štěpánek, Mgr. Petr Tichý 
Omluveni hosté: Mgr. Ivan Kůs, Mgr. Kateřina Masopustová  
 
Zapisovatel: Bc. Sabina Filipová 
Ověřovatel zápisu: Jiří Pavlis 
 
Program jednání: 
1. Zahájení 
2. Informace o plnění usnesení z předešlého jednání a z jednání zastupitelstva a rady města 
3. Informace o Zprávě o činnosti Městské knihovny Beroun a Zprávě o činnosti MKC Beroun 
4. Projednání kulturní strategie ve městě Beroun 
5. Různé 
 

Jednání: 
 
 
K bodu 1 – Zahájení 
 
Jednání komise zahájil a řídil její předseda Vít Kolovrat, který jmenoval zapisovatelem Bc. Sabinu 
Filipovou a ověřovatelem zápisu Jiřího Pavlise. Dále navrhl program jednání dle výše uvedeného 
znění. Přivítal Mgr. Hanu Ludvíkovou, ředitelku Městské knihovny Beroun, která je přítomna z důvodu 
předložené Zprávy o činnosti Městské knihovny Beroun jako informace pro komisi. 
 
  
Usnesení:   Komise pro kulturu a kulturní dotace schvaluje program jednání a souhlasí s účastí 

přizvané ředitelky Městské knihovny Beroun Mgr. Hany Ludvíkové. 
 
Hlasování:  6 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
K bodu 2 – Informace o plnění usnesení z předešlého jednání a z jednání zastupitelstva a rady 
města 
 
Pan Kolovrat informoval členy komise o novém usnesení Rady města Beroun (dále jen RM)  
a Zastupitelstva města Beroun (dále jen ZM) dle podkladů Bc. Filipové, viz níže. 
 
Informace z RM Beroun ze dne 25. 1. 2017: 
 
32/2017  RM souhlasila s návrhem na poskytnutí dotací zpracovaného pracovní skupinou 

vytvořenou OŠVA a doporučila ZM schválit poskytnutí dotací nad 50.000 Kč podle 
tohoto návrhu. RM prodloužila termín pro rozhodnutí o žádostech o dotace do 31. 3. 
2017. 

 
Informace z RM Beroun ze dne 8. 2. 2017: 
 
51/2017  RM Beroun vzala na vědomí zápis č. 1/2017 ze zasedání komise pro kulturu a kulturní 

dotace, konaného dne 24. 1. 2017, bez příloh. 
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Informace ze ZM Beroun ze dne 13. 3. 2017: 
 
9/2017   ZM schválilo poskytnutí dotací nad 50.000 Kč a uzavření veřejnoprávních smluv. 
 
Informace z RM Beroun dne 29. 3. 2017: 
 
136/2017   RM schválila poskytnutí dotací do 50.000 Kč a uzavření veřejnoprávních smluv  

a neodsouhlasila dotace žadatelům s navrženou 0 Kč. 
      

Pan Kolovrat: Na základě dotazů členů komise (vzetí na vědomí posledního zápisu z jednání komise 
bez příloh), uvedl, že nebyl schválen Plán práce komise na rok 2017 z důvodů, které uvedl starosta 
města Mgr. Kůs na jednání RM, tj. plánovaná rezignace předsedy komise, potřeba rekonstruovat 
komisi a potřeba nejprve zahájit jednání pracovní skupiny ke koncepci kultury. Na základě zápisu je 
možné, že bude komise pracovat nadále v jiném složení. Dále oznámil, že rezignuje z časových 
důvodů na místo předsedy a současně člena komise pro kulturu a kulturní dotace.  
 
Příchod MgA. Borovské v 17:45. 
 
Mgr. Vokáčová a MgA. Borovská: Dotázaly se na strukturu odboru školství a volnočasových aktivit 
(dále OŠVA) a přijetí nového vedoucího tohoto odboru.  
Bc. Filipová: Informovala, že struktura odboru je doposud stejná (od ledna 2016). Návrh na přijetí 
nového vedoucího odboru bude projednán v RM 12. 4. 2017. 
Mgr. Vokáčová a MgA. Borovská: Zeptaly se na projekt Smíšeného pěveckého sboru Slavoš Beroun, 
zda nebyl projekt před přehodnocením pracovní skupiny OŠVA pozměněn. 
Bc. Filipová: Uvedla, že projekt včetně názvu zůstal zcela stejný. 
 
 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace bere informace na vědomí. 
 
Hlasování:  7 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
K bodu 3 – Informace o Zprávě o činnosti Městské knihovny Beroun a Zprávě o činnosti MKC 
Beroun 
 
Mgr. Ludvíková: Podala shrnující informace ke Zprávě o činnosti, které jsou uvedeny v této zprávě, 
která byla komisi předem elektronicky zaslána. 
Pan Filip, pan Dolejš: Vznesli dotaz na firmu Spektra, která zpracovává projekt na rekonstrukci  
2. patra knihovny. 
Mgr. Ludvíková: Uvedla, že firma nyní zpracovává energetický audit, bude vybudována nová kotelna. 
Potřeba kotelny bude od září. Střecha, okna jsou původní a jejich stav je velmi neuspokojivý. 
Pan Kolovrat: Zeptal se na fungování pobočky na Sídlišti. 
Mgr. Ludvíková: Informovala, že pobočka je propojena s hlavní knihovnou ve městě, funguje velmi 
dobře. Je zaměřena především pro děti, pro školy. Pobočka je v nájmu. Díky zasedání komise vzala 
RM v potaz důležitost pobočky a funguje nadále. 
Pan Kolovrat: Zeptal se na uvedené finanční přehledy. 
Mgr. Ludvíková: Uvedla, že v tabulkách jsou uvedeny veškeré příjmy a výdaje. 
 
Dále pan Kolovrat uvedl, že byla rovněž elektronicky zaslána i Zpráva o činnosti MKC Beroun. Dotazy 
je možné směrovat na Mgr. Masopustovou osobně, která se z jednání musela omluvit. Konstatoval,  
že zpráva je dobře napsána. Zeptal se, zda se chce někdo ze členů komise ke zprávě nyní vyjádřit. 
Pan Filip, MgA. Borovská: Konstatovali, že MKC Beroun při tvorbě zprávy vycházelo z minulého roku, 
je velmi podobná té předchozí, ale výdaje na provoz MKC Beroun jsou vyšší. 
Pan Filip: Konstatoval, že je dobré, že se zvedla návštěvnost v Městském kině Beroun. 
Mgr. Vokáčová: Uvedla, že MKC Beroun počítá návštěvnost na venkovních akcích neobjektivně. 
Podle jejích slov se vůbec nepovedl Advent 2017 kvůli technickým problémům, které vznikly. 
Projednání s ostatními členy - zdůvodnění věty, kde se MKC Beroun odkazuje na špatné ohlasy  
na tuto akci z důvodu neinformovanosti veřejnosti ze strany MěÚ Beroun alespoň na webových 
stránkách města kvůli špatně zabezpečené elektrice. 
Pan Kolovrat: Uvedl, že problém na akci s elektrikou je ten, že příkon elektrického připojení 
a spotřebičů ve stáncích současně nepokryje spotřebu. Měly by se udělat samostatné okruhy a zvýšit 
příkon. Konstatoval, že MKC Beroun nezajišťuje v KD Plzeňka taneční, které si paní Ch. pořádá 
samostatně. 
Pan Filip: MKC Beroun by potřebovalo zpětnou vazbu. Něco je schopen lépe uspořádat Mgr. K. 
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Členové komise souhlasili s tím, že Mgr. K. má kontakty na managery, dělá akce velmi dobře, má 
příznivé ceny za vystoupení, které si dokáže sám vyjednat. 
Pan Kolovrat: Konstatoval, že jsou akce, které budou vždy prodělečné jako například festival Talichův 
Beroun, ale z rozpočtu nevyplývá, které akce jsou prodělečné, a které naopak, protože rozpočet není 
přesně rozdělen na konkrétní akce. 
MgA. Borovská: Ve městě není více kultury za takto vysokou částku, kterou stojí MKC Beroun. 
Pan Filip: Konstatoval, že od předložené Zprávy o činnosti pro MKC Beroun za rok 2015 do komise, 
žádá o konkrétní čísla tj. výdaje na jednotlivé akce a dodnes je neobdržel. 
Členové komise souhlasili, že jim nebyly předloženy detailní tabulky (finanční přehledy) a rádi by znali 
konkrétní finance na jednotlivé akce. 
Pan Čáp: Konstatoval, že v KD Plzeňka je špatná akustika. 
Pan Pavlis. Souhlasil s tím, že ze zkušenosti ví, že akustika není dobrá. 
Pan Filip: Dotázal se, zda se pořádají nějaké akce v malém sále?  
Ostatní členové uvedli, že občas ano. 
Mgr. Vokáčová. Uvedla, že jde o sál pro více lidí (cca 80), kapacitně je ideální, ale potenciál není 
zcela využit. Jiné menší sály nejsou úplně vhodné např. Jiná káva má malou kapacitu, sál v ZUŠ 
Václava Talicha je na některé akce nevhodný. 
MgA. Borovská: Konstatovala, že není zcela využit potenciál Městské galerie. Bylo by dobré, aby 
galerie mohla prodávat díla výtvarníků, ale se ziskem pro galerii. Nefunguje web galerie, pozvánky 
jsou rozesílány v tištěné formě, což je drahé a neefektivní. Často se opakují výstavy stejných autorů. 
Návštěvnost výstav je nízká (kromě výstavy dětských prací Talent). Galerie Holandský dům je málo 
navštěvovaná. 
Pan Pavlis: Ze zkušenosti ví, že výstavu fotografií navštíví okolo 200 osob, existuje návštěvní kniha. 
 
 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace bere informaci o Zprávě o činnosti Městské 

knihovny a Zprávě o činnosti MKC Beroun na vědomí a poprosila Mgr. Masopustovou 
o elektronické zaslání do 30. 4. 2017:  
1. detailního přehledu hospodaření, 
2. informaci o využití malého sálu v KD Plzeňka. 

 
Hlasování:  7 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 

 
K bodu 4 – Projednání kulturní strategie ve městě Beroun 
 
Pan Filip: Vzhledem k tomu, že RM neschválila plán práce komise, uvedl, že kulturní strategie je 
nesmírně důležitá pro tvorbu kulturních dotací, tj. nejdéle v létě musí být zrealizována. 
Pan Kolovrat: Kulturní strategie by měla být vytvořena pro určení dalšího směru v oblasti kultury.  
Členové komise se dotázali Bc. Filipové, zda byla vytvořena pracovní skupina ke koncepci kultury  
a zda se na kulturní strategii již pracuje. 
Bc. Filipová: Uvedla, že pokud je správně informována, pracovní skupina ke koncepci kultury  
a kulturní strategie ještě sestavena není.  
Pan Filip: Konstatoval, že by změny měla znát veřejnost v předstihu. V roce 2016 byly  
pro informovanost žadatelů o dotace uskutečněny semináře.  
Pan Čáp: Podle jeho názoru by se mělo zasílat těm žadatelům, kteří dotaci neobdrželi, zdůvodnění, 
proč navržena dotace nebyla. 
Pan Kolovrat: Souhlasil, že by toto řešení do budoucna bylo užitečné. Tentokrát však nebylo 
zdůvodnění při projednávání dotací na rok 2017 komisí podrobně sestaveno. 
MgA. Borovská: Konstatovala, že je zbytečné řešit strategii, když nejsou předloženy podklady. Není 
známé, jak to bude dál. Byl za ní Mgr. P. pro vysvětlení, z jakého důvodu nedostali dotaci  
na část projektu vánoční koncert. Uvedla, že akce, byť je tradiční, je velmi nákladná. Výdaje na tuto 
jednu akci jsou vysoké, proto komise nemohla tuto část projektu podpořit.  
Bc. Filipová: Uvedla, že Mgr. P. za ní byl rovněž s tímto dotazem. 
Pan Filip: Část projektu měla být podpořena původně 100 % nebo 0 % a mělo to svůj důvod.  
Pan Kolovrat: Např. spolek Stranou podal žádost na celou část a riskoval, že dotaci nedostane vůbec.  
I když byli Bc. Filipovou upozorněni na to, že je riskantní projekt nerozdělit, nechali to takto. Přesto 
nakonec dotaci obdrželi. 
Pan Filip: Existuje několik variant, jak situaci dále řešit. Hodnocení bude v kompetenci komise a RM to 
bude respektovat nebo lze zvolit cestu, jak najít pro tradiční projekty, které má RM zájem podporovat, 
lepší hodnocení – přidat další nové kritérium. Možno přidat kritérium tradiční akce nebo spolková 
činnost. Mohlo by to pomoci těmto tradičním projektům / žadatelům. Je potřeba konstruktivně vyřešit, 
jak se to bude posuzovat nadále.  
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MgA. Borovská: RM nepodpořila systém komise. Je potřeba řešit i jiné záležitosti jako např. kultura 
prostředí, nejen kulturní dotace. Komise pracovala rok na systému, který padl vniveč a s tím celoroční 
práce komise. 
Bc. Filipová: Na dotazy členů komise odpověděla, jakým způsobem probíhalo přerozdělení kulturních 
dotací na rok 2017 pracovní skupinou OŠVA, tj. jaký byl zvolen postup. 
 
 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace konstatuje, že by kulturní strategie měla být 

sestavena co nejdříve, aby nejen budoucí grantové řízení již mohlo z této strategie 
vycházet. Je nezbytná pro další vývoj kultury ve městě. 

 
Hlasování:  7 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
Odchod pana Kolovrata v 19:15. 
 
 
K bodu 5 – Různé 
 
Bc. Filipová: Vyřídila vzkaz Mgr. G. pro komisi – potřeba úpravy textů na Rozhledně na Dědu přímo 
umístěných ve spodní části rozhledny, z historického hlediska jsou texty chybně zpracovány. 
Členové doporučili MěÚ Beroun se tímto zabývat. 
Bc. Filipová: Dotázala se, zda byla odpověď dostatečná na dotaz MgA. Borovské, který zazněl  
na minulém jednání komise k úschovnám kol. 
MgA. Borovská: Uvedla, že v polovině února zaslala elektronicky na podatelnu dopis adresovaný 
odborům UPPR a OMI především ohledně zvážení jiného umístění úschoven kol. Doposud jí nebyla 
zaslána oficiální odpověď. Odpověď dostala pouze od Bc. Filipové zprostředkovaně. Úschovny se 
zakoupily ze zbývajících peněz z dotace, peníze se utratily, ale úschovny nemají využití. Např.  
na vlakovém nádraží je klasická úschovna kol za 10 Kč na celý den s dozorem, místo je vhodnější. 
Úschovna v ulici Slapská je velmi špatně a nevzhledně situována. 
Pan Pavlis: Bylo by potřeba zajistit označení úschoven a směrové tabule, aby nejen městská 
veřejnost věděla, že existují (nápis). 
 
 
Usnesení:  Komise pro kulturu a kulturní dotace se v dobré víře snažila zpřesnit a zprůhlednit 

nový dotační program „Poskytování dotací na kulturní činnost ve městě Beroun v roce 
2017“. Sestavila přesná pravidla pro udělení kulturních grantů, která byla radou města 
v srpnu 2016 odsouhlasena. Rada pomocí sestavené pracovní skupiny OŠVA 
rozdělení kulturní grantů dle svého uvážení přehodnotila, a proto kulturní komise 
nenese odpovědnost za finální výsledky grantového řízení 2017 a zříká se také 
odpovědnosti za prodlevu časových termínů s tím souvisejících. 

 
 
Hlasování:  6 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
 
 
 
 
Po vyčerpání programu, jednání ukončeno v 19:45 hod. 
 
 
 
Zapsal: ……………………… 
 
 
Ověřil: ……………………… 
 
 
Předseda komise: ……………………………. 


